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Без бед но сни фо рум у Ха ли фак су је дан је од три нај зна чај -
ни ја ску па на ко ме се рас пра вља о пи та њи ма иза зо ва

гло бал не без бед но сти, као и о на чи ни ма и ин стру мен ти ма
од го во ра на њих. На Фо ру му је при су ство ва ло ви ше од 400
уче сни ка из 39 др жа ва, ме ђу ко ји ма је ве ли ки број ми ни ста -
ра од бра не, ми ни ста ра спољ них по сло ва, др жав них се кре -
та ра, али и пред став ни ка ци вил ног дру штва, ин сти ту та и

Ми ни стар од бра не Дра ган Шу та но вац 
са де ле га ци јом уче ство вао је 
у Ха ли фак су на дру гом Без бед но сном 
фо ру му, у ор га ни за ци ји Вла де Ка на де 
и немачког Мар шал Фон да САД
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Из�зови глоб�лн�
б�зб�дности

Без бед но сни фо рум у  Ха ли фак су

Оцењујући значај Безбедносног форума у Хали фак -
су министар Шутановац је за „Политику” рекао да „ко
год мисли да Србија изолацијом и неупуштањем у гло -
балне ствари може да избегне глобалне токове, тај очи -
гледно не разуме савремени свет ни савремена кре -
тања.

– Ниједна земља не може самостално да решава
светске изазове јер они превазилазе административне
границе – истакао је Шутановац и изразио задовољство
што је Србији, као малој земљи, придата важност на
Халифакс форуму, чији је један панел био посвећен
„развоју безбедносне заједнице на Балкану”.

– Постоји потреба да се пре свега створи оба ве -
штајна заједница за размену информација. Неко ће рећи

да је рано за то, али ако погледамо проблеме с којима се
сусрећемо, схватићемо да не можемо само да гледамо у
прошлост и да покушавамо да је исправимо, већ да треба
да покушамо да искористимо ту прошлост како бисмо нау -
чили нешто за нашу будућност. У оквиру сарадње војних
обавештајних агенција, недавно смо имали скуп на нивоу
директора и заменика директора, на коме је уговорена
сарадња низа земаља. То показује да постоје жеља, воља и
знање да се проблеми решавају превентивно а не ре пре -
сивно. Међу политичким ауторитетима у Србији нема ни
трун ке сумње, сматрају да је то право решење, и волео
бих да тако буде и код наших колега у окружењу и онда
ће мо направити нешто што је добро за све нас – рекао је
Шу тановац.

Суочавање са изазовима
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уни вер зи те та, као и ин сти ту ци ја ко је об ли ку ју ста во ве до -
но си о ца од лу ка.

Ми ни стар Шу та но вац уче ство вао је 5. но вем бра на
пле нар ној се си ји Фо ру ма о са вре ме ним иза зо ви ма, ри зи ци -
ма и прет ња ма, а следећег дана имао је из ла га ње на па не лу
по све ће ном без бед но сти у ре ги о ну за пад ног Бал ка на, за -
јед но са пред став ни ци ма Цр не Го ре и Хр ват ске.

На маргинама Форума, министар Шутановац имао је
би ла тералне сусрете са министром одбране Канаде Пи те -
ром Мекејом, министарком одбране Данске Гите Лилелунд
Бек, министром одбране Албаније Арбеном Имамијем, по д -
се кретарком за политику одбране САД Мишел Флурнои и
др жавним секретаром Министарства одбране Немачке
Кри стијаном Шмитом.

Министар Шутановац информисао је саговорнике о ре -
 фор мама у сектору одбране Србије, завршетку процеса про -
фесионализације, као и плановима за будућност, по се бно у
односу Србије према питањима регионалне без бед но сти.
Поред тога, теме сусрета биле су наставак и уна пре  ђење
досадашње билатералне сарадње са овим др жа вама. 

Са ста нак Аме рич ко-ја дран ске по ве ље

Кон тро л� 
н� б� и мо р�
На чел ник Ге не рал шта ба Вој ске Ср би је 
ге не рал-пот пу ков ник Ми ло је Ми ле тић 
уче ство вао је на три на е стом са стан ку 
на чел ни ка ге не рал шта бо ва ору жа них 
сна га зе ма ља чла ни ца Aмеричко-ја дран ске
по ве ље

Са стан ку, ко ји је 4. но вем бра одр жан у Ско пљу, по ред на -
чел ни ка ге не рал шта бо ва ору жа них сна га Ал ба ни је, Хр -

ват ске, Бо сне и Хер це го ви не, Цр не Го ре и Ма ке до ни је, ко је
су пу но прав не чла ни це ове ини ци ја ти ве, при су ство ва ли су
и на чел ни ци ге не рал шта бо ва Бу гар ске и Ср би је и пред став -
ник Ге не рал шта ба Ору жа них сна га Грч ке, у свој ству по сма -
тра ча. Та ко ђе, са стан ку су, као и на прет ход ним, при су ство -
ва ли ко ман дант Здру же них НА ТО сна га у На пу љу и за ме -
ник ко ман дан та Европ ске ко ман де Oружаних сна га САД.

Тема овог од ишњ ег  састанка би ла  је „Ко нтрола  ва зду -
ш н ог   и п оморск ог  пр ос тора и  ин теграције у  НА ТО C4I
архите к ту ру ”. Сви учесн ици ск уп а  имал и су н ац ионалне  п ре -
з ен тације  у  којима  су  се сл ожи ли да је  охр абрујуће  да  све
зе мљ е регион а  де ле ув ере ње  о неоп ход но сти ефик ас не
кон  тро ле в аздуш но г  и поморс ко г  пр ос тора, с а  ци љем спре -
ча ва ња  с а в ре мени х  бе збе дносних  из азова,  пр ве нс твено
теро ризма и орга низованог криминала, свим располо жи -
вим механизми ма и разменом информација.

Колики ће би ти учи нак за ви си и од до стиг ну тог ни воа
ин  тер о пе ра бил но сти свих уче сни ка, ко ји је у ве ли кој ме ри
по  ве зан са стан дар дом опре ме и ни во ом опре мље но сти.
Про  блем са ко јим се, у ве ћој или ма њој ме ри сви су сре ћу,
је опре  мље ност са вре ме ним си сте ми ма и опре мом. За кљу -
че но је да је ре ги о нал ни при ступ ре ша ва њу овог пи та ња
нај ра ци о нал ни ји и нај е фи ка сни ји на чин, кроз за јед нич ко
ко ри шће ње по сто је ћих ка па ци те та и у том прав цу би ће
усме ре не све бу ду ће ак тив но сти.

Ге не рал Ми ле тић имао је би ла те рал не су сре те са ко -
ман дан том Здру же них сна га НА ТО у На пу љу ад ми ра лом
Ло кли ром, за ме ни ком ко ман дан та ЕУКOM ге не ра лом Гард -
не ром и на чел ни ком Ге не рал шта ба Ар ми је Ма ке до ни је ге -
не ра лом Сто ја нов ским. 

Из�зови глоб�лн�

Безбедносни форум у канадском граду Халифаксу
покренуо је немачки Маршал Фонд Сједињених Аме -
рич ких Држава (GMF) заједно са Владом Канаде и то је
прва међународна конференција такве врсте на се ве р -
но америчком континенту. Тиме се потврђује да ниједна
земља и ниједан континент нису имуни на нове светске
опасности.

Немачки Маршал Фонд у својим активностима
про мовише сарадњу између Северне Америке и Европе
на широком спектру безбедносних питања. Окуп ља -
њем водећих личности политике, науке и стваралаштва
из целог света, Халифакс форум  помаже у обликовању
но вог програма трансатлантске безбедности који може
да се прилагођава променама у глобалној реалности и
суочи са новим претњама.

Трансатлантска сарадња

– Заговорник сам тезе да се војник с војником много
брже разуме и да се војска питала и пита, до ратова не
би долазило, јер ратови избијају због лоших политичких
одлука. Међутим, изузетно је важно цивилно управљање
оружаним снагама и треба да створимо такву политичку
мрежу која ће професионалцима омогућити да сарађују
на најбољи могући начин. На простору југоисточне
Европе, Србија управо чини те кораке, и недавно пот пи -
си вање споразума о сарадњи у области одбране са хр -
ват ским министром у Загребу, показује да ми идемо
укорак с временом, чак и брже… Посета председника
Тадића Вуковару такође је гест који треба да релаксира
све оне који раде на заједничкој безбедности – изјавио
је министар Шутановац у Халифаксу.


